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کار می کنـــم.در فدراســـیون فوتبال، فوتســـال 
و فوتبال ســـاحلی رده های ســـنی مختلف نیاز 
به برنامه ریـــزی دارد که کار را ســـخت می کند، 
بخصوص در فوتبال که رقبا قدرتمند هستند.
البتـــه ما آمدیـــم که بســـتر را فراهـــم کنیم. با 
حمایت فدراسیون و وزارت ورزش برنامه ریزی 
می کنم تا با خطاهای کمتـــری این کار را انجام 
بدهـــم و تهدیـــدات را به فرصـــت تبدیل کنم.
به هـــر حال وقتـــی مربی را انتخـــاب می کنیم 
برایـــش جنگیده ایـــم و ازاو حمایـــت می کنیم 

ولی حمایـــت درچهارچوب.
 فدراسیون فوتبال هزینه های زیادی برای 
فوتبال مردان می کند، این امکانات برای 

زنان هم فراهم خواهد شد؟

این روزها سر شما خیلی شلوغ است، 
مخصوصاً حالا که تیم ملی فوتسال زنان 
در جام ملت های آسیای چین بازی دارد.

 فوتبـــال بانـــوان با برپایـــی اردوی همـــه رده ها 
روزهـــای شـــلوغی دارد. تیم ملی فوتســـال هم 
بـــرای بـــازی در جـــام ملت های آســـیا در چین 
اســـت، مســـابقاتی کـــه بـــرای ما خیلـــی مهم 
اســـت. ایران دو بار قهرمان آســـیا شده و حالا 
برای دفـــاع از قهرمانی می جنگد و ان شـــاءالله 
بـــرای ســـومین بار جـــام طلایی را بگیـــرد. اگر 
تیم روی ســـکوی اول تا ســـوم بایستد، سهمیه 
جام جهانی فیلیپیـــن را می گیرد. رقابت هایی 
کـــه فیفا بـــرای اولین بـــار آن را برگـــزار می کند 
و برای مـــا تصاحـــب این ســـهمیه خیلی مهم 
اســـت. فیلیپین که آبان ماه میزبان مسابقات 
اســـت، اتوماتیک بالا می آید و سه تیم آسیایی 
دیگر جواز جام جهانـــی خواهند گرفت. یعنی 

چهار ســـهمیه برای آسیا.
 با حضور شما به عنوان نایب رئیس 
فدراسیون در امور زنان انتظارات از 
شما برای تغییرات در کادر فنی تیم 

ملی فوتسال زیاد است. به ویژه حالا که 
شهرزاد مظفر با سابقه دو قهرمانی در 

آسیا به ایران برگشته، اگر مظفر سرمربی 
تیم ملی می شد، تیم با تمام قوا به آسیا 

نمی رفت؟
من صرفـــاً بـــرای تغییر نیامـــده بـــودم. تغییر 
باید جنبه مثبت داشته باشـــد. شهرزاد مظفر 
از مربیان کاربلد و بســـیار خوب فوتسال ایران 
است و چند سالی هم خارج از ایران مربیگری 
کرده، مـــدرس فیفا و AFC هم هســـت؛ به هر 
حال ایـــن تیم دو ســـال با ســـلیمانی کار کرده 
بـــود و فرامـــوش نکنیـــد من تصمیـــم گیرنده 
اصلی نبـــودم و با تصمیم کمیته فنی، شـــورای 
سیاست گذاری فدراســـیون، برای تقویت کادر 
دو مربی به آن اضافه شـــد. فوتســـال به خاطر 
حساســـیت ویـــژه اش و زمـــان کـــم مانـــده تا 
مســـابقات با کادر تقویت شـــده به چین رفت.
لیست نفرات اعزامی خیلی سؤال برانگیز 

بود؛ مثل خط زدن مهسا کمالی، زهرا 
لطف آبادی و اعزام 3 بازیکن خارج از 

لیست همراه تیم ملی.
به هـــر حـــال وقتـــی مـــا ســـرمربی را انتخاب 
می کنیـــم کادرش را خـــودش می  چینـــد. چرا 
که باید بین ســـرمربی و همکارانش هماهنگی 
باشـــد تا کارها بهتر پیش برود. خانم سلیمانی 
کادرش را خـــودش انتخـــاب و آنهـــا نیـــز با هم 
ترکیب تیـــم را انتخاب کردند. مـــا نمی توانیم 
روی ترکیـــب تیـــم ملی نظر بدهیـــم چون آنها 
شـــبانه روز تمریـــن بازیکنـــان را رصد می  کنند 
و بـــه نظـــرم بـــا خـــرد جمعی بـــه ایـــن ترکیب 
رسیدند. به هر حال ســـرمربی و کمک هایش 
همه مـــوارد را لحـــاظ کرده اند کـــه این ترکیب 
در آســـیا جـــواب می  دهـــد. مهســـا کمالی هم 
از بازیکنـــان خـــوب ماســـت و من هـــم دلیل 
اصلـــی حـــذف او را خواســـتم، کادر تـــا روز آخر 
بین ســـه نفر مردد بود کـــه در نهایت به دلیل 

مصدومیت او خـــط خورد.
ســـه نفر اضافه هم جوانانی بودند که تمرینات 
خیلی ســـنگینی پشت ســـر گذاشـــته بودند و 
دوست داشـــتند کنار تیم به آن انرژی بدهند. 
فدراســـیون هـــم تصمیـــم گرفت بـــرای اینکه 
ناراحتـــی پیش نیاید، برای اولیـــن بار تیم را 17 

نفره اعـــزام کند.
قبل از شما در فدراسیون فوتبال گفته 

می  شد توجه زیادی به فوتبال و فوتسال 
زنان نمی شود وکوتاهی های زیادی 

برای برگزاری اردوها، انتخاب کادر فنی 
یا دخالت و حمایت دبیر کل در انتخاب 

سرمربی انجام می  گرفت ولی حالا تغییر 
پیدا کرده؟

زمانی که مـــن در فوتبال نبودم، در بســـکتبال 
و گلف مشـــغول بـــودم ولی نیـــم نگاهی هم به 
فوتبـــال داشـــتم و آن را رصد می  کـــردم. چون 
فوتبـــال را دوســـت دارم و از آن دور نبـــودم. 
فکر می  کنـــم وقفه ای کـــه در این رشـــته افتاد 
به خاطـــر کرونـــا و انتقـــال ریاســـت بـــود. مـــا 
مـــدت زیـــادی نایب رئیـــس بانوان نداشـــتیم 
که همه دســـت به دســـت هـــم داد و رخوتی در 
فوتبـــال زنـــان رخ داد. ولی 5 ماهی کـــه دوباره 
به ایـــن فدراســـیون ورود کـــردم، می  بینم تاج 
بدون هیـــچ کوتاهی، برای شـــرایط بهترتلاش 
می  کنـــد. هـــر چـــه خواســـتیم فراهم شـــده و 
اعتقـــاد دارد تمامی امکانـــات بایـــد بـــه بانوان 
هم داده شـــود تا حـــدی کـــه در اردوهای اخیر 
فوتسال کم و کسری نگذاشت. آنقدر حمایت 

کرد که رئیس جمهـــوری، وزیـــر ورزش و... به 
تمرینـــات تیم ملی آمدنـــد و انگیـــزه زیادی به 
تیم دادنـــد. اینهـــا همـــه برنامه ریـــزی رئیس 
فدراســـیون بوده و تا به حال هم هیچ مشکلی 

بـــا آقای تاج نداشـــتیم.
تیم ملی فوتسال قهرمان آسیا نشود 

کمیته فنی مسئولیتش را قبول می  کند؟ 
درست است که تیم با حضور روی سکوی 

سه تیم برتر، به جام جهانی می  رود ولی 
مهم هت تریک قهرمانی است؟!

شـــاید فوتســـال در جمع چهـــار تیم برتـــر قرار 
نگیرد. چـــرا که تیم هـــا متحول شـــده اند. آن 
ســـالی کـــه تیـــم مـــا قهرمان شـــد، مـــن عضو 
کمیته بانوان آســـیا بـــودم. به خاطـــر دارم که 
برای فوتسال زنان مبارزه کردم و کنفدراسیون 
تمامی تمرکـــزش روی فوتبـــال بـــود. ولی من 
مطمئـــن بـــودم در مســـابقات داخل ســـالن 
موفق تـــر هســـتیم و می  توانیـــم قهرمان آســـیا 
شـــویم. من و حتی دبیرکل آســـیا آنقدر در این 
زمینه مبارزه کردیم تا جام ملت های فوتســـال 
آســـیا برگزار شـــد و بانوان ما هم بـــه قهرمانی 
رســـیدند. ولی از زمانی کـــه این رقابت ها جنبه 
بســـیار رســـمی تری پیدا کرد، آســـیا هـــم به آن 
توجه بیشـــتری پیدا کـــرده و کشـــورها روی آن 
ســـرمایه گذاری بیشـــتری کرده انـــد. فوتســـال 
حالا کنار فوتبال قرار گرفتـــه و برای AFC مهم 
شـــده اســـت. به هر حال کرونا وقفـــه ای برای 
مـــا به وجـــود آورد و جام ملت ها برگزار نشـــد و 
تیم ها رصد نشـــدند و ما تیم ها را هیچ محکی 
نزدیـــم. امیدوارم همان طور که آنها پیشـــرفت 
زیـــادی کردند، ما نیز در مســـیر پیشـــرفت قرار 
گرفته باشـــیم و بتوانیـــم از قهرمانی مان دفاع 
کنیـــم. در واقـــع من فکر می  کنـــم کمیته فنی 
خـــودش را جدا از ایـــن مســـأله می  داند چون 
می  گویـــد نظر مـــن این بـــوده و حـــالا این فرد 
هست. اما باید بدانید ســـرمربی و فدراسیون 

می  خواهنـــد تیم ملی نتیجـــه بگیرد.
مگـــر الان تیـــم ملـــی نوجوانـــان پســـر نتیجه 
گرفـــت؟ آن هم در حالی کـــه بهترین امکانات 
را داشـــتند، ولی نشـــد. چرا کـــه تیم های دیگر 
بهتر بودند. به نظرم نباید کســـی را زیر ســـؤال 
برد. اگر نشـــد، این ماهیت مســـابقه اســـت .

طرفداران پرسپولیس و استقلال با 
قهرمانی باید خیلی ناراحت باشند، چرا 

که امسال دست شان خالی مانده.
ان شـــاءالله کـــه اســـتقلال جـــام حذفـــی را 
دارد. همیشـــه همـــه انتظار دارند اســـتقلال و 
پرســـپولیس به جـــام برســـند یا گفته انـــد اگر 
این دو تیم خوب بـــازی کنند، تیم ملی خوبی 
خواهیم داشـــت. ولی قهرمانی تراکتور نشـــان 
داد لیـــگ از دوقطبـــی بـــودن درآمده اســـت. 
ســـپاهان و تراکتـــور صاحـــب ســـبک فوتبال 
هســـتند و خیلی خوشحال هســـتم که تعداد 

مدعیـــان جـــام زیاد شـــده اند .
تیم های پرسپولیس و استقلال با تغییر و 
تحولات زیادی که در کادر مدیریتی و کادر 

فنی داشتند، زیر سؤال رفتند؟
من به عنوان عضو هیأت رئیســـه فدراســـیون 
فوتبـــال دیگـــر رنگـــی فکـــر نمی کنـــم، ملـــی 
فکـــر می  کنـــم. البتـــه صاحـــب نظر هســـتم و 
می  توانـــم بگویـــم اســـتقلال امســـال خیلـــی 
تغییرات داشـــت. هیأت مدیره، کادر فنی و... 
بـــه هر حال اثر ســـوء می  گذارد. ولـــی امیدوارم 
با هیـــأت مدیره جدیـــد و برنامه ریـــزی اصولی 
کـــه هلدینـــگ دارد، قهرمانـــی را بـــه ایـــن تیم 

برگردانند.
دنیای فوتبال در همه کشورها مهم 

است. شاید فوتبال بانوان ایران با مرضیه 
جعفری وقتی تیم خاتون بم را در لیگ 

قهرمانان به مرحله یک چهارم نهایی 
رساند، نشان داد که فوتبال زنان رشد 
زیادی کرده. الان هم با تغییراتی که در 

رأس کادر فنی ایجاد کردید و لیست 
اردونشینان مشخص شد فراجناحی 

عمل کرده. شما چقدر امیدوار به 
نتیجه گیری هستید؟

اول بایـــد از کادر فنـــی قبلـــی تشـــکر کنم ولی 
بعضی مواقع ایجاب می  کند تغییراتی در جهت 
مثبت صورت بگیرد. مرضیه جعفری از مربیان 
بنام فوتبال ایران اســـت کـــه در لیگ قهرمانان 
با خاتـــون بم عملکـــرد خیلی خوبی داشـــت. 
خاتون بم 11 ســـال اســـت که قهرمان می  شود، 
خیلی ها می  گویند امکانـــات و بازیکنان خوبی 
دارد، بلـــه درســـت، ولـــی مهم تـــر از همـــه یک 
مربی با تفکر خـــوب دارد که جعفـــری دقیقاً از 
آن مربیان کاربلد اســـت. وقت کمی داریم ولی 

نمی شود بازیکنان 12 ماه ســـال در اردو باشند. 
امیـــدوارم در این مقطع کوتاه بتوانند از فرصت 
لازم اســـتفاده کرده و قدرتمند وارد مســـابقات 
شـــوند. فرامـــوش نکنیـــد قدرت هـــای فوتبال 
جهان چین، کره و ژاپن از آســـیا هســـتند. ولی 
اگـــر تیم ما مرحله اول را پشـــت ســـر بگـــذارد و 
برای دور بعدی برنامه ریزی اصولی تری داشـــته 
باشد، ان شـــاءالله موفق می  شود. بخصوص اگر 

بازی تدارکاتی مناســـبی فراهم کنیم.
یکی از نیازهای سرمربی تیم ملی فوتبال 

زنان حمایت شما از برنامه های اوست. 
قول حمایت می دهید؟

 مـــن با ســـند راهبـــردی آمـــده ام و بـــه عنوان 
یک دانشـــگاهی با همین ســـند و برنامه ریزی 

 فریده شجاعی ، نایب رئیس بانوان فدراسیون فوتبال
در گفت و گوی اختصاصی با »ایران«:

 نـگاه مـن رنـــگی نیـــست 
قــــرمز را هـم دوســــــت دارم

 عشق همسرم منصور به استقلال فرازمینی بود

پریسا غفاری

خبر نگار

گپ

هـــر جلســـه ای اعتقاد برایـــن بوده کـــه ورزش 
مردان رشـــد خود را کرده و باید همـــه جوره در 
ورزش زنـــان ســـرمایه گذاری شـــود تـــا آنها هم 
به نقطـــه عطف خـــود برســـند و کنـــار آن هم 
فریبا محمدیـــان معاونـــت ورزش زنان معتقد 
بـــه عدالـــت جنســـیتی است.مســـلماً »نـــوع 
 نگاهی که باعث توســـعه فدراسیونها می شود ، 
بسیار مهم اســـت و در فدراســـیون ما هم این 
اتفـــاق افتاده.شـــاید قبلاً نبوده ولـــی حالا این 
مســـأله اتفاق افتـــاده و شـــاهدم کـــه اعضای 
فدراسیون نهایت ســـعی خود را می کنند.ولی 
واقعیت این اســـت که فوتبال مـــردان ویترین 
ورزش هر کشـــوری اســـت.حتی در فدراسیون 
ژاپـــن کـــه فوتبـــال زنانـــش قهرمان اســـت به 
فوتبـــال مردانش باز بیشـــتر توجه می شـــود.
فوتبـــال مـــردان ویترین فدراســـیون اســـت و 
اسپانســـر خاص خـــود را دارد. بـــا ورود به جام 
جهانـــی از فیفا پول به فدراســـیون می رســـد، 
ولی برای تیم زنان بخشـــی از اسپانســـر آقایان 

هزینه می شـــود.
امیـــدوارم روزی فوتبال زنـــان پخش تلویزیونی 
بگیرد، اسپانســـر خاص داشـــته باشـــد که این 

مســـأله به رشـــد فوتبال زنان کمـــک می کند.
شما برای حضور هواداران زن در 

استادیوم ها تلاش زیادی کردید.حالا 
این امکان فراهم شده و حتی کار به 

جایی رسیده که در بعضی بازی ها مردان 
محروم می شوند ولی هواداران زن در 

استادیوم بازی ها را تماشا می کنند. این 
بار بد نیست شما آستین بالا بزنید وقتی 

زنان مسابقه دارند، پدران و برادران و 
خانواده هایشان در استادیوم ها و سالن 

ها بازی آنها را تماشا کنند.
این مســـأله مدتی است مطرح شـــده، چرا که 
تیم هـــای زنان ما در خارج از کشـــور، با حجاب 
بازی می کننـــد، در حالـــی که تماشـــاچی مرد 
هم هســـت.البته مـــا نمی توانیم همـــه چیز را 
یکبـــاره جابیندازیم.ما دلیـــل می آوریم و حتی 
در تلاشـــیم یکســـری از مشـــکلاتی که ممکن 
اســـت به لحـــاظ مســـائل و قواعد مطـــرح در 
چهارچـــوب نظام پیش بیاید حـــل کنیم تا کم 
کـــم این مســـأله جـــا بیفتد.اما به ایـــن راحتی 

نیســـت و زمان می برد.
خیلی جالب اســـت وقتی مـــا می بینیم موقع 
بـــازی ســـپاهان و پرســـپولیس 30 - 40 هـــزار 
تماشـــاگر زن در اســـتادیوم بودنـــد. مـــن بـــا 
بهروزآذر جلسه داشتم که یک بخش CIP برای 
زنان در اســـتادیوم آزادی بگیرند. حالا همه در 
حـــال تلاش هســـتند و پله پله جلـــو می رویم.
خدا بیامرز همســـرم منصور پورحیدری  زمانی 
که زنده بـــود، خیلی دلش می خواســـت بازی 
عســـل ]دخترمان[ را ببیند ولی نمی توانســـت 
به سالن بســـکتبال بیاید.ولی موقع بازی های 
گلف او را همراهی می کرد.اما نشـــد که هیجان 
بســـکتبال را تجربـــه کند.به هرحـــال دختران 
ورزشـــکار مـــا دوســـت دارند پـــدران، بـــرادران 
و همسرانشـــان بـــه تماشـــای مســـابقه آنهـــا 
بنشینند.شـــاید بتوان با اقدامـــات بموقع این 

بخـــش را به مـــرور زمان حـــل کرد.
 شما با مرحوم منصور پورحیدری در 

همین بسکتبال آشنا شدید و ازدواج 
کردید.

 مـــن تقریباً 10 -12 ســـاله بودم که وارد باشـــگاه 
تـــاج شـــدم.فوتبال را خیلی دوســـت داشـــتم 
و اولین مربـــی ام منصورپورحیـــدری بود.ولی 
این مـــدت کوتاه بود چرا کـــه مربی ام، مرحوم 
علی دانایی فرد شـــد. بعد همزمان مسابقات 
بسکتبال را رصد کردم و دیدم چقدر جذابیت 
داشـــت و آن موقع هم به خاطـــر اینکه فوتبال 
لیگ نداشـــت جذب بســـکتبال شـــدم و بعد 
از آن مربی ام  آتشـــی گفت تو برای بســـکتبال 
فیزیک بهتری  داری و باید یکی از این رشـــته ها 
را انتخـــاب کنی.پس فوتبال را کنار گذاشـــتم.
منصور هـــم آن زمـــان در اوج فوتبالش بود.در 
آن زمـــان هم باشـــگاه نصر فعلی یا تاج ســـابق 
10 رشته داشـــت.همه رشـــته ها در بوفه جمع 
می شـــدیم و منصور هـــم می آمد بســـکتبال را 
می دیـــد و مـــن 17 ســـاله بـــودم که بـــا منصور 
ازدواج کردم وهمه بازی های من را تماشـــا کرد.

 اصرار نمی کرد عسل فوتبالی شود؟
پســـر من در فوتبال ســـوخت، به خاطر دیدگاه 
منصـــور کـــه معتقـــد بـــود می گویند پســـرش 
به خاطـــر رانـــت پـــدر به فوتبـــال آمده اســـت. 
علـــی در جوانـــان اســـتقلال بـــازی می کـــرد و 
اتفاقاً هم بازیکن خیلی خوبـــی بود اما منصور 
پایش را از اســـتقلال و فوتبال برید. گفت علی 

هـــم یکی مثل آتیـــلا حجازی یا محمـــد پروین 
می شـــود و او را هـــم مثل آنها نابـــود می کنند و 
نمی گذارنـــد کارش را انجام دهـــد، پس همان 
بهتـــر که فوتبـــال بازی نکنـــد. مـــا از این مدل 
ضربه هـــا زیـــاد خوردیـــم، مـــن در تمامی ایـــن 
ســـال ها مقابـــل تهمت هـــا ایســـتادم و مبارزه 
کردم ولی همچنان دســـت بردار نیستند. الان 
هم قراراست اســـتقلال در لیگ بسکتبال تیم 
بدهد وعســـل قصـــد دارد در آن بـــازی کند اما 
بـــاز هـــم می گویند دختـــر عضو هیـــأت مدیره 
اســـتقلال می خواهـــد از رانت مادر اســـتفاده 
کنـــد. دختـــر من یک عمر اســـتقلالی بـــوده و 
بســـکتبال بازی کرده. مگرغیر از این است که 
عســـل پورحیدری دختر پدر اســـتقلال است؟ 
اگـــر در این تیـــم بازی نکنـــد کجا بـــازی کند؟ 
تحمل مان زیاد اســـت و پوستمان کلفت شده 
اما دوست ندارم عســـل دوباره اذیت شود.من 
توی این مســـائل احساســـی بودم ولی منصور 

هوشـــیار عمل می کرد.
 دوست داشتید، حالا هم سرمربی 

استقلال بود؟
 او فـــرد منحصر بفـــردی بود.عشـــق منصور به 
اســـتقلال فرازمینـــی بود.نمی توانســـتم هیچ 
دخالتی در کار مربیگری اش کنم.الان هم بود 
همان عشـــق را داشـــت.زندگی اش را برای این 
تیم گذاشـــت.خانواده اش هم در این مســـأله  

دیدند. آسیب 
 شما بازی 6 تایی های استقلال را از 

نزدیک دیدید؟
بله، من تنها کســـی بـــودم که بـــازی 6 تایی ها 
را تماشـــا کردم.آن زمان مادرم کارمند سازمان 
تربیـــت بدنـــی بـــود و در اســـتادیوم آزادی کار 
می کرد.شـــاید همان فضاها بود کـــه ما به این 
ورزش کشـــیده شـــدیم.مادرم مجبـــور بود در 
استادیوم باشد و ما هم شاهد آن دربی بودیم 
که باعث شد شـــب سختی را بگذرانیم.منصور 
در آن بازی آســـیب دید و ســـهمی در شکســـت 
نداشـــت ولی شب تلخی برای استقلال شد.به 
هر حال ورزش اســـت و بـــرد و باخت دارد.بازی 
فنی نبود ولی پرسپولیس شانس آورد.اما خدا 

را شـــکر فیلمی وجود ندارد.
 البته اگر آبی رنگ جذابی بود پیراهن تیم 

ملی بخشی از آن آبی بود؟!
برای کســـانی که استقلالی هســـتند، آبی رنگ 
عشـــق اســـت. اما من رنگ قرمز را هم دوست 
دارم.همیشه ســـر این مسأله با منصور مشکل 
داشـــتم.هیچ وقت پیراهن قرمز نداشـــت.نوه 
من 12 ســـالش هســـت گوجـــه فرنگـــی  نمی 
خورد، اعتقـــاد دارد چون رنگش قرمز اســـت.

در خانواده ما اینطوری هســـتند.
 نکند سرمربیان تیم ملی زنان طبق رنگ 

انتخاب شود!
اصلاچًنیـــن فکـــری نکنید.تیـــم ملـــی جـــای 
رنگ ها نیست.استقلال حالا در حال تشکیل 
تیم های فوتسال و بســـکتبال است و خیلی از 
پرسپولیســـی ها دنبال این هســـتند برای تیم 
استقلال بازی کنند.در فدراسیون نباید رنگی 
نگاه کنیم.مجموعه رنـــگ آبی و قرمز می تواند 

تیم ملی را بســـازد.
 الان اگر به شما پیشنهاد عضویت در 

هیأت رئیسه باشگاه پرسپولیس شود 
قبول می کنید؟

بـــه ایـــن مســـأله فکـــر نکردم.خیلـــی دلـــم 
می خواهد کـــه این باشـــگاه یک مدیـــرورزش 
زنـــان داشـــته باشـــد.با درویش هـــم صحبت 
کـــردم و گفتم اگـــر دو تیم در رشـــته های دیگر 
هم تیـــم داری کنند هـــواداران بیشـــتری پیدا 

می کننـــد.
 صحبتی با مردم در خصوص مرحوم 

پورحیدری و فوتبال زنان دارید؟
من طبق خواســـته های او دوســـت داشـــتم به 
اســـتقلال خدمت کنم ولی مجبورم تغییراتی 
در مسئولیت هایم داشته باشم.ولی امیدوارم 
اســـتقلال در فوتبال و همه رشته موفق باشد.
درکل موافـــق ایـــن هســـتم باشـــگاه ها در اکثر 
رشـــته ها تیـــم داری کنند بویژه بـــه ورزش زنان 
اهمیـــت داده شـــود تا بـــه توســـعه ورزش زنان 
کمـــک شـــود و به عدالـــت جنســـیتی و هدف 
وزیـــر ورزش هـــم کـــه در همیـــن راستاســـت، 
نزدیک تـــر شـــویم.حالا بـــرای مـــن بـــه عنوان 
نایب رئیس فدراســـیون فوتبـــال رنگ ها فرقی 
ندارنـــد. دوســـت دارم تیـــم ملی قوی داشـــته 
باشیم.مســـابقات مهمـــی در تمامی رده هـــای 
ســـنی داریم. به خاطر بالارفتن رنکینگ باید در 
تمامی رده های سنی شـــرکت کنیم و امیدوارم 

با حمایت مســـئولین به اهدافمان برســـیم.

مـــن تفاوتی ندیدم.تا جایی کـــه بتوانند انجام 
می دهنـــد، تـــلاش بر یکســـان دیدن اســـت، 
فکر نمی کنم آقای تاج با این مســـأله مشـــکل 

باشند. داشته 
زنان در بازی های المپیک، آسیایی و 

جهانی نشان داده اند که در ورزش رشد 
کرده اند ولی نیاز به حمایت بیشتر دارند.

آیا در فدراسیون فوتبال از نایب رئیس 
زنان حمایت لازم می شود؟

من معتقـــدم اگرزنان رشـــته ای موفـــق بودند 
بـــه نوع نگـــرش مثبـــت رئیـــس فدراســـیون 
ربـــط دارد.مـــا حـــالا در برهـــه زمانی هســـتیم 
کـــه نـــگاه و نگـــرش دنیامالـــی وزیـــر ورزش به 
ورزش بانـــوان بســـیار مثبـــت اســـت.یعنی در 

فریده شـــجاعی از آن دســـته زنانی اســـت که از کودکی وارد باشگاه ورزشی شد و با ورزش بزرگ شـــد و بعدتر هم با منصور پورحیدری، 
یک اســـتقلالی تمام عیار ازدواج کرد و حتی فرزندانش هم  ورزشـــی شـــدند. درســـت اســـت که او یک اســـتقلالی دو آتشه است ولی 
به عنوان نایب رئیس فدراســـیون نـــگاه رنگی به فوتبال  ندارد و با نگرش ملی مســـئولیتش را انجام میدهد.مـــا در تحریریه روزنامه 
ایـــران میزبان فریده شـــجاعی بودیم، نایب رئیس فعلی امور بانوان فدراســـیون فوتبال و عضو هیأت مدیره باشـــگاه اســـتقلال که 
خدمـــات زیادی در این ســـال ها به ورزش بانوان کرده اســـت. هر چند معتقد اســـت در حق فرزندانش اجحاف شـــده. شـــجاعی در 

صحبت هایش از ســـختی های زندگی کنار منصور پورحیدری و مســـئولیت های فعلی ورزشـــی اش می گوید:

آخرین ال کلاسیکوی فصل

نبرد تمام عیار در زمین، جنگ بی پایان با داوران!

خ حسابی فر

خبر نگار

سوژه روز

 
امروز ســـاعت 17:45 آخرین ال کلاســـیکوی فصل 
بیـــن دو تیـــم بارســـلونا و رئـــال مادریـــد برگـــزار 
می شود، نبردی که نقشـــی مهم در تعیین قهرمان 

این فصـــل لالیگای اســـپانیا دارد.
 بارســـلونا در حال حاضـــر با چهار امتیـــاز اختلاف 
نســـبت به رئال مادرید صدرنشـــین اســـت و شاید 
تســـاوی هم بـــرای این تیـــم راضی کننده باشـــد اما 
رئال چـــاره ای جز برد ندارد تا در ســـه بـــازی بعدی 
بـــه قهرمانـــی امیدوارتر شـــود. رئـــال در این فصل 

همـــه جام هـــا را از دســـت داده و بشـــدت نیازمند 
کســـب قهرمانی لالیگا برای رقم زدن پایانی خوش 
اســـت. البته این تیم انگیـــزه انتقام از بارســـلونا را 
نیـــز دارد. رئالی هـــا دو هفته پیـــش در فینال جام 
حذفـــی اســـپانیا مغلوب بارســـا شـــدند و یک جام 
دیگـــر را از دســـت دادند درســـت مثل ســـوپرجام 
اســـپانیا و بازی رفت لالیگا در برنابئـــو که همگی را 

به بارســـلونا واگـــذار کردند.
 بارســـا اما در حالی پا به این مســـابقه می گذارد که 
سه شنبه شـــب در یک بـــازی فوق العاده تماشـــایی 
در نیمه نهایـــی لیـــگ قهرمانـــان اروپـــا در نهایـــت 
مغلـــوب اینتـــر شـــد تـــا شـــانس حضـــور در فینال 
لیـــگ قهرمانان را از دســـت بدهد و رویای کســـب 

چهارگانـــه قهرمانی بـــرای آنهـــا از بین برود. 
بـــا وجود ایـــن، بارســـا اگرچـــه دســـت اش از جام 
لیـــگ قهرمانـــان اروپا کوتاه شـــد، اما بعـــد از فتح 

ســـوپرجام اســـپانیا و جام حذفی حـــالا کاتالان ها 
در آســـتانه کســـب ســـه گانه ای ارزشـــمند هســـتند 
و نمی خواهنـــد ایـــن فرصـــت طلایـــی را از دســـت 

 . هند بد
در آســـتانه ال کلاســـیکوی امـــروز امـــا گمانه زنی ها 
درباره احتمال بروز حواشـــی و اعتراضات احتمالی 
از ســـوی هـــر دو تیـــم به اوج رســـیده اســـت. رئال 
مادرید به ســـابقه داوری الخاندرو هرناندز هرناندز 
)داور بـــازی امشـــب( در بازی های شـــان معتـــرض 

اســـت و داور را بی کفایـــت می داند.
 آنها پیـــش از بازی فینال جام حذفـــی نیز کمپینی 
علیه داور آن مســـابقه راه انداختـــه بودند و به طور 
کلی سیســـتم داوری فوتبال اسپانیا را فاسد و علیه 

می دانند.  خود 
بارســـلونا نیز مدعی اســـت عـــلاوه بـــر داوری های 
قربانـــی  نیـــز  اروپـــا  در  اســـپانیا  در  جانبدارانـــه 

اشـــتباهات داوری شده اســـت، از جمله در همین 
بـــازی اخیرشـــان مقابل اینتـــر در لیـــگ قهرمانان 
اروپـــا. واقعیـــت ایـــن اســـت کـــه بارســـلونا و رئال 
مادریـــد بـــا وجـــود داشـــتن برخـــی از بزرگ تریـــن 
بازیکنان جهان، متأســـفانه تعدادی از غرغروترین 
و طلبکارتریـــن آنهـــا را نیز در خود جـــای داده اند و 
ایـــن موضـــوع البته در سیســـتم مدیریتـــی و حتی 

کادر فنـــی دو تیـــم نیـــز دیده می شـــود.
فصـــل  ایـــن  در  بویـــژه  دو  هـــر  رئـــال  و  بارســـا   
واکنش هایـــی نابالغانـــه بـــه شکســـت ها و حذف 
شـــدن های خود نشـــان داده اند و راه زیـــادی برای 
پذیرش شکســـت با بزرگواری دارند. توهم توطئه و 
نالایق دانســـتن داورها این طـــور تداعی می کند که 
غ از جذابیت های فنی،  ال کلاســـیکوی امشـــب فار
بازهم بـــا ناله هـــای بازنـــده ای ناراضـــی از عملکرد 

داوری بـــه پایان خواهد رســـید.

برای استقلالی 
ها، آبی رنگ 
عشق است، 
اما من رنگ 

قرمرز را 
دوست دارم 

و همیشه سر 
آن با منصور 

مشکل داشتم

خدا بیامرز 
همسرم، 

منصور 
پورحیدری  

زمانی که 
زنده بود، 

خیلی دلش 
می خواست 

بازی عسل 
]دخترمان[ 
را ببیند ولی 

نمی توانست 
به سالن 

بسکتبال 
بیاید.ولی 

موقع بازی های 
گلف او را 
همراهی 

می کرد.
اما نشد 

که هیجان 
بسکتبال را 

تجربه کند
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